
 

 

 

 

 

 

 
 

Referat 

 

Der indkaldes til møde om Møde nr. 

Skolebestyrelse 3-19/20 

Mødedato Mødested  Møde 

start/slut 

29.10.19 Konferencelokale 19.00-21.00 

Deltagere 

Frank Enemark, Kim Christophersen, Peter Thuesen Andersen, Kasmir Po-

mykala, Kira Antonsen, Søren Larsen, Christina Skjødt, Frida Andersen, 

Rasmus Nielsen, Christa Dyrbjerg, Jørgen Gregersen ® og Jan Poulsen. 

Bemærkninger 

Afbud: Steen Hede, Tine Schmidt 

Dagsorden 

 

1. Godkendelse af referat 
Referat fremsendt elektronisk. 

Referatet godkendt. 
 

2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen godkendt. 

 

3. Orientering og drøftelse af kommunalt budget for 2020 m.m – 

bilag - Frank Enemark / Jan Poulsen 
Den 3. oktober 2019 blev indgået budgetforlig for 2020. Budgetforliget er indarbejdet i 
budgetforslaget for 2020 jævnfør Byrådets 1. behandling den 8. oktober 2019.  
Byrådets vedtagne budgetproces pålægger udvalgene konkret at udmønte besparelser 

inkl. øvrige forhold i perioden 22. – 24. oktober 2019. Det er nu fagudvalgenes opgave 
at sikre overensstemmelse mellem aktivitetsniveau og bevillinger for 2020 - 2023. 
Budgetforliget og øvrige overførte udfordringer medfører en samlet reduktion for Bør-
neområdet på 20,909 mio. kr. i 2020 stigende til 29,968 mio. kr. i 2023.  
På Uddannelsesområdet udgør den samlede reduktion 22,713 mio. kr. stigende til 
44,911 mio. kr. i 2023. 
2. behandling og endelig vedtagelse finder sted den 31. oktober 2019. 

Jan Poulsen gennemgik budgetforslaget på Uddannelsesområdet med 

udgangspunkt i det udsendte bilag med enkelte ændringer. Forslaget 

forventes at få drastiske konsekvenser for området. 

Det samlede besparelsesforslag på Uddannelsesområdet udgør 

22.713 mio. kr. i 2020. Størstedelen heraf (18.983 mio. kr.) udgøres 

af generelle besparelser. De generelle besparelser, der direkte berø-

rer Aalykkeskolens budget, består bl.a. af en forøgelse af SFO tak-

sten, øget pausetid til eleverne og beskæring af støttefunktioner (fx 

AKT, DSA, faglig hjælp).  

 

Aalykkeskolen 

 

Dato 19. februar 2020 

Udsendt af 

Jan Poulsen 

 

Afbud til: 

Jan Poulsen 

Direkte telefon 79 79 79 80 

E-mail japo@kolding.dk 
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Bestyrelsen udtrykte bekymring over besparelserne på forebyggende 

indsatser (AKT, PPR). Besparelserne synes at give privatskolerne en 

fordel i ”konkurrencen” mod folkeskolen. Det afledte indhug i den un-

derstøttende undervisning synes at medvirke til at ”udhule” folkesko-

lereformen. Frank Enemark udarbejder forslag til kort udtalelse fra 

bestyrelsen til budgetforslaget. Kim Christophersen gennemlæser in-

den indsendelse. 

 

Jan Poulsen gennemgik de muligheder, som skolens ledelse ser for at 

tilpasse skolens drift til en beskåret økonomi. Der var overvejende 

skepsis blandt bestyrelsens medlemmer mod at beskære skolerej-

serne. 

 

4. Erfaringsudveksling i forhold til AULA – Christa Dyrbjerg 
Med virkning fra uge 43 har skolerne i Kolding Kommune implementeret AULA til er-
statning for SkoleIntra. Alle er blevet informeret om overganget til den nye platform 
efter kommunal beslutning. 
Christa Dyrbjerg fortalte, at AULA kan, hvad systemet skal, i forhold 

til at fungere som kommunikationsplatform mellem personale og for-

ældre/elever. Christa Dyrbjerg opfordrede til tålmodighed i indkø-

ringsfasen. 

Opfordring fra forældreside til at ensarte funktioner som fx ”lektie-

bog” på skoleniveau. 

 

Punktet tages op igen på næste bestyrelsesmøde. 

 

5. Drøftelse af garderobeforhold – Kasmir Pomykala 
Der er et ønske om at drøfte garderoben i indskolingen, da der er en oplevelse af at 
pladsen, der er givet pr. elev er alt for lille og uhensigtsmæssig. Garderobeforholdene i 
indskolingen var en del af afdelingens indretning ved bygningens opførelse. 

Punktet udskudt til næste møde. 

 

6. Drøftelse af principper omkring adfærd – Frank Enemark 
Generel drøftelse af elevadfærd/social adfærd/digital adfærd – punkt 3, der organiseret 
som:  

 

3. Social adfærd  

3.1 Adfærd  

3.2 Trivsel  

3.3 Inklusion  

3.4 Sundhed 

 

Punktet udskudt til næste møde. 

 

7. Orientering 
a. ”En god historie” 

Stort fremmøde til 2 gode møder om skolestart/GLO på Aalyk-

keskolen. Der har været besøg af en deputation fra Realsko-

len, der ville se indskolingen på Aalykkeskolen, som de havde 

meget positivt om. 
 

b. Elevråd 

Intet at referere. 

 
c. O.a. 
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Kira Antonsen anmode om gode input til, hvordan skolebesty-

relsesarbejdet kan sælges på kommende møde med Aalykke-

rådet. Skolegård, bod til sommerevent, medvirken til ansæt-

telse af personale blev nævnt.  

 

8.  Evt. 

Intet at referere. 


